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Od najave vlade o davanju autocesta u koncesiju  Nezavisni cestarski sindikat intenzivno radi i priprema 

odgovarajuće korake. Sudjelovali smo na okruglom stolu udruga civilnog društva  i sindikata, bilo je preko 

50 čelnika raznih udruga, predsjednici najvećih sindikalnih središnjica NHS-a i SSSH  Krešimir Sever i 

Mladen Novosel, brojni predsjednici sindikata državnih i javnih tvrtki, svi oni su nam spremni pomoći u 

prikupljanju potpisa za referendum. Surađujemo s brojnim novinarima koji su spremni objaviti naš stav 

protiv koncesije. 

 

Kako je vlada zamislila koncesiju! 
 

Davanje svih pravaca u koncesiju, pa i onih koji se još grade. Koncesija bi bila na 40 godina, a tvrtka HAC 

ONC bila bi operater održavanja  i naplate cestarine na 2 - 5 godina. Cijena cestarine se ne bi dizala nego 

samo pratila rast inflacije s mogućnošću uvođenja ljetne i zimske tarife. 

 

Što bi to značilo za radnike  
 

Po dosadašnjim iskustvima iz tvrtki koje vodi strani koncesionar AZM i Bina Istra, visina primanja radnika 

i matrijalna prava radnika se ne bi bitno promijenila u odnosu na sadašnje stanje, tu Nezavisni cestarski 

sindikat ima dosta iskustva i sigurno možemo ispregovarati dobar kolektivni ugovor i zaštititi prava radnika. 

Broj izvršitelja tj. broj radnika koje bi budući koncesionari trebali je upitan i on je drastično niži nego u 

našoj organizaciji rada. Načini rukovođenja su podređeni profitu, a samim time i rukovodna struktura 

drastično smanjenja u odnosu na nas. 

 

Pitanje koncesije, monetizacije ili prodaje, kako god,  nije samo pitanje zaposlenih nego i svih građana 

Republike Hrvatske, svih onih koji sad lakše i sigurnije stižu do svojih odredišta, pitanje svih ljudi koji žive 

od turizma,  pitanje nacionalnog ponosa. 

 

Postoji mogućnost reprogramiranja duga, autoceste trebaju "preživjeti" 2014. i od tada smo na nuli s 

prihodom i rashodom, a od 2027. - po dosadašnjim prihodima - ostvarivat ćemo dvije milijarde kuna čiste 

dobiti za državu. Kad pričamo s vodećim stručnjacima, ekonomistima, svi se slažu da je ovo samo za spas 

vlade a građani će opet ostati na istom stanju, opet će dug biti ovakav kakav je i neće se živjeti bolje. 

 

Svi mi radnici, bili članovi sindikata ili ne,   trebamo se boriti za našu firmu, reći NE rasporodaji 

nacionalnog bogastva, pričati s kolegama, susjedima i objasniti da HAC nije gubitaš nego zlatna koka koja 

čeka svoju priliku. 

 

Vladi smo uputili dopis kojim tražimo odustajanje od monetizcije, rok za odgovor ističe polovicom srpnja. 

Oko polovice srpnja ćemo i organizirati prosvjed na Markovu trgu gdje sve Vas pozivamo da se odazovete 

kako bi i budući koncesionar vidio da nismo ovce za šišanje. 

 

Skupljanje potpisa za raspisivanje referenduma planiramo provesti u listopadu,  dogovorili smo sa 

sindikalnim središnjicama da nam pomognu u tome - jer nam treba veliki broj volontera. 

 

Imamo šansu sami krojiti svoju sudbinu, izboriti se za sebe i svoje kolege i zato ju nemojmo propustiti. 

 


